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GENERALFORSAMLING 2018 

 

FORMANDENS BERETNING 

Økonomi 

Det alt overskyggende for dette år, har været den dårlige 

økonomi i Holbæk. 

Underskuddet på de 206 millioner resulterede i ansættel-

sesstop, indkøbsstop og kørsel til lav takst. 

Depoter og materialer til undervisning er skrumpet ind og 

har gjort muligheden for hverdagen i skolen meget be-

sværligt og udfordret kvaliteten. 

Sammenlægningen af klasser og andre personalebesparen-

de tiltag har været i spil på grund af skolerne dårlige øko-

nomi. 

Det siges, at der er lys for enden af tunellen, men det er 

kun et lille lys, som jeg ser det. 

 

Aftale 

Efteråret ’17’s gode nyhed var da man indskrev i budget-

aftalen, at lærerne skulle have en aftale om undervisning 

og forberedelse. Udgiftsneutral. 

Vi er i skrivende stund i gang med dette arbejde. Det er 

ikke let og det går lidt langsomt. 

Kredsen står fast på sit krav om et professionelt råderum 

på 300 timer. Sikring af tid til forberedelse. 

Tænker det er klart 1/4 til skoleårets planlægning. 

Af andre temaer kan nævnes; mindre undervisning til ny-

uddannede lærere, tid på opgaver og klasselæreropgaven. 
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Det politiske grundlag 

Kommunalvalget i efteråret ’17 gav et nyt flertal i 

kommunalbestyrelsen. 

Det er et flertal, som under valgkampen viste stor 

interesse og forståelse for skoleområdet, og som 

tilkendegav, at de ville arbejde for en bedre folke-

skole. 

De er lige startet og det bliver spændende at se om 

løfterne holdes. Vi holder dem fast. 

Udvalget Læring og Trivsel er blevet til Skole og 

Børn og fik en ny formand i Sine Agerholm og fire 

nye medlemmer. Også her har vi mødt forståelse 

og interesse. Vi er i kontakt med udvalget. 

Skolechefen Jens Zakariasen blev fritstillet den 

1/12 og direktør Ulrich Schmidt-Hansen har over-

taget området. 

 

OK 18 

Forhandlingerne om overenskomsten er i fuld 

gang. Jeg synes det ser svært ud, KL og Modernise-

ringensstyrelsen er som det plejer. Ikke forhand-

lingsvillige og ikke imødekommende. 

Håbet ligger i det politiske pres, som vi fra kredsen 

deltager i. 

Musketereden med de andre fagforeninger var et 

lys i mørket og et bevis på, at solidaritet stadig fin-

des. 

Vi skal have en aftale og lov 409 skal begraves. 

Vi følger forhandlingerne og orienterer løbende 

Vikardækning 

På grund af den dårlige økonomi er der på mange 

afdelinger ikke penge nok til vikardækning. 

Det medfører frustrationer når man bliver taget ud 

som to-lærer, når klasser slås sammen, når man 

bliver taget fra sin forberedelse og frustrationer 

blandt forældrene, når undervisningen aflyses. 

Lærere siger nej til kurser og opgaver når det med-

fører, at kolleger skal vikardække. 

På klubmøder får vi fortællinger om de frustratio-

ner det giver.  

MED har her en opgave i at drøfte udfordringerne 

og lave retningslinjer. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Det forlyder dog, at to-læreren tages til vikar og så 

er formålet ikke opfyldt. 

De nationale mål med øget trivsel og faglig er ud-

fordrede i Holbæk. 

Vi har ingen lokale mål. 
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Folkeskolereformen 

 

Folkeskolereformen 

er som sådan stadig 

ung.  

 

 

Flere timer til dansk, matematik og understøttende 

undervisning, var som sådan let nok. 

Bortset fra at det var underfinansieret og derfor 

resulterede i mere undervisning til lærerne og min-

dre forberedelsestid. 

45 minutters bevægelse og den åbne skole ses kun 

glimtvis i Holbæk skolevæsen. Også her er økono-

mi en faktor. 

Lektiecafeen er vist død. 

I Holbæk gav man tilladelse til at udfordre 16B, så-

ledes at man vekslede den understøttende under-

visning til to-lærer timer. 

God ide at forkorte skoledagen og lave 2-lærer 

ordninger. 

Læringsplatforme og læringsledelse 

Skolevæsenet i Holbæk arbejder med to udviklings-

områder. 

Der er ingen tvivl om, at lærere skal kende og ar-

bejde med de digitale læringsplatforme, men det 

er kredsens opfattelse at man burde have sat am-

bitionerne og tempoet ned. Mange lærere melder, 

at de bruger meget tid på at skabe forløb og mate-

rialer med en lav anvendelsesgrad. Nogle er glade 

for systemet. Kurserne på området får også en lav 

karakter. 

Målfastsættelse og den efterfølgende forældre-

kontakt, med 20 sides oplæg har ikke været anven-

delige i særlig grad. 

Læringsmålstyret undervisning bør være et tilbud 

om et redskab til den enkelte lærer. 

Kredsen har afholdt et møde med forvaltningen og 

gjort dem opmærksom på disse problemer. 

Holbæk kommune deltager sammen med 12 andre 

kommuner i et projekt om læringsledelse. 

Det er med henblik på at skaffe oplysninger om 

læring og trivsel. 

Det er et omfattende arbejde med kontakt til ele-

ver, kolleger og forældre. I en presset tid har det 

afstedkommet frustrationer. 

Jeg håber det er tiden og indsatsen værd og at ma-

terialet er anvendeligt. 

Det bør evalueres og besluttes om det skal fort-

sætte eller opsiges. 
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Inklusion 

Opmærksomheden på inklusionsopgaven har væ-

ret dalende centralt fra. 

Men på kredsen møder vi mange lærere der udfor-

dres på opgaven og som knækker på den. 

De mangler støtte fra ledelsen og ofte er forholde-

ne og vilkårene elendige. Der mangler supervision 

og kompetencekurser. 

Kredsen er med i et projekt på Skovvejens skole og 

Professionshøjskolen Absalon i Roskilde. 

 

Arbejdsmiljørepræsentanter 

Vi har i år oprustet arbejdet med arbejdsmiljøre-

præsentanterne. 

De kommer dobbelt så meget i huset og vi har to 

personer fra kredsstyrelsen på opgaven. 

Jeg kunne godt tænke mig at flere AMR dukkede 

op. 

Et tema der har fyldt meget er vold og trusler i sko-

len. 

Desværre møder vores medlemmer det i et større 

omfang, og det er et vigtigt område at gøre en ind-

sats på. 

Kredsen er også med i de velbesøgte arbejdsmiljø-

konferencer der afholdes i februar og vi har en god 

kontakt til kommunen. 

 

 

Tillidsrepræsentanterne  

Godt at vi fortsat har tillidsrepræsentanter på alle 

afdelinger (minus Orø). En tak til vores spydspiser 

der gør en stor forskel for kollegerne.  

 

Sagsbehandling 

Når et medlem har brug for hjælp til at beregne 

pension og barsel, er ramt af stress, samarbejds-

problemer eller afsked, er det vigtigt at kredsen er 

der. Jeg er sikker på, at den professionelle sagsbe-

handling kredsen tilbyder gennem Lone Klerke er 

af højeste kvalitet. 

 

Kredsens medlemsaktiviteter 

 Løntjek 

 Klubmøder 

 Medlemskursus 

 Kur 

 

Generalforsamling 

Mød op den 9/3 

Jeg går på pension, så der skal findes en ny kreds-

formand og der skal vælges en kredsstyrelse.  

Det er OK 18 tid og vores lokalaftale er også i spil. 

 

Jens Rohrberg 

Ingen må stå alene!  


